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Vragen van de leden Depla en
Vermeij (beiden PvdA) aan de
staatssecretaris van Onderwijs,
Cultuur en Wetenschap, mw.
Bijsterveldt-Vliegenthart, over stages
in het mbo. (Ingezonden 17 december
2009)

1
Heeft u kennisgenomen van het
artikel «FNV: regels nekken
stageplekken mbo»?1

2
Is het waar dat er in sectoren als in de
bouw een tekort aan stageplekken
dreigt te ontstaan, met name voor 16-
en 17-jarige mbo-ers?

3
Is het waar dat dit mede wordt
veroorzaakt door afspraken en
regelgeving die oplossingen in de
weg staan ?

4
Wat is uw mening over de
constatering dat de
verantwoordelijkheid voor een
adequate oplossing heen en weer
schuift tussen enerzijds het ministerie
van Sociale Zaken en
Werkgelegenheid, dat samen met de
gemeenten het actieplan
Jeugdwerkloosheid uitvoert en
anderzijds het ministerie van

Onderwijs, Cultuur en Wetenschap,
dat weer niet gaat over loonsubsidie?

5
Bent u het met de FNV eens dat het
geld van de gemeenten in het kader
van het actieplan Jeugdwerkloosheid
ook moet worden ingezet voor 16- en
17-jarigen?

6
Welke acties gaat u ondernemen om
te voorkomen dat straks een groep
16- en 17-jarige mbo-ers tussen de
wal en het schip vallen?

1 Spits, 14 december 2009.

Antwoord

Antwoord van staatssecretaris Van
Bijsterveldt-Vliegenthart
(Onderwijs, Cultuur en Wetenschap),
mede namens de staatssecretaris van
Sociale Zaken en Werkgelegenheid
(ontvangen 27 januari 2010)

1
Ja.

2
Uit de meest recente Colo Barometer
van december jl. volgt dat bij
aanvang van het schooljaar
2009–2010 het aantal plaatsen voor
beroepspraktijkvorming
(bpv-plaatsen) landelijk nog
voldoende op peil is. Er is momenteel
geen cijfermateriaal beschikbaar
waaruit is af te leiden dat 16- en

17-jarige mbo-studenten die de
beroepsbegeleidende leerweg (bbl)
volgen, tussen wal en schip dreigen
te vallen.
Naar de inschatting van Colo is de
categorie 16- en 17-jarige
mbo-studenten in de bbl zeer beperkt
van omvang, ca. 26.000 op een totaal
van ruim 500.000 mbo-studenten. De
meeste van deze bbl-studenten
worden opgeleid in een sector waarin
nog steeds een toereikend aanbod
aan bpv-plaatsen is. In de meeste
sectoren waarin het aanbod aan
bpv-plaatsen wel onder druk staat,
zijn maatregelen genomen om het
aantal bpv-plaatsen voldoende op
peil te houden.

3
Nee.
Anders dan in voornoemd
krantenartikel wordt gesuggereerd,
sluit het Actieplan
Jeugdwerkloosheid niet uit dat de
dertig arbeidsmarktregio’s de
convenantmiddelen mede
aanwenden voor de bestrijding van
(dreigende) tekorten aan
bpv-plaatsen voor 16en 17-jarige
mbo-studenten in hun regio.

4 en 5
Ik deel deze constatering niet. In het
Actieplan Jeugdwerkloosheid is
duidelijk vastgelegd wie waarvoor
verantwoordelijk is.
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Als het gaat om de middelen die de
convenantregio’s ontvangen in het
kader van het Actieplan
Jeugdwerkloosheid, bepalen de
dertig convenantregio’s zelf waarvoor
deze middelen in hun regio worden
aangewend. Alle partijen die kunnen
bijdragen aan het creëren van
participatiemogelijkheden van
jongeren, kunnen voor ondersteuning
in de regio aankloppen.
Wel is in het Actieplan
Jeugdwerkloosheid als voorwaarde
vastgelegd dat de regionale plannen
van aanpak moeten aansluiten bij de
ambities van het kabinet zoals
eveneens neergelegd in het Actieplan
Jeugdwerkloosheid. De
staatssecretaris van Sociale Zaken en
Werkgelegenheid, in samenwerking
met de andere bij het actieplan
betrokken bewindspersonen, ziet
hierop toe.
De activiteiten die de kenniscentra
voor beroepsonderwijs en
bedrijfsleven ontplooien ter realisatie
van voldoende stageplaatsen en
leerbanen voor mbo-studenten in
deze crisistijd, richten zich in elk geval
mede op de 16- en 17-jarige
mbo-studenten.
Overigens dient bij 16- en 17-jarige
mbo-studenten het behalen van een
startkwalificatie voorop te staan en
niet het verwerven van een inkomen.
In een gesprek dat ik samen met de
staatssecretaris van Sociale Zaken en
Werkgelegenheid met de bonden
over dit onderwerp voerde, heb ik
aangegeven dat het verschil tussen
het wettelijk minimumjeugdloon en
het vastgestelde CAO-loon voor 16-
en 17-jarigen met een leerbaan in
sommige sectoren nog ruimte biedt
om gedurende de economische crisis
het aanbieden van leerbanen te
bevorderen.

6
In het kader van het Actieplan
Jeugdwerkloosheid ontvangen Colo,
resp. de zeventien samenwerkende
kenniscentra, extra middelen om
(dreigende) tekorten aan
bpv-plaatsen voor mbo-studenten te
bestrijden. Ik heb Colo verzocht de
beschikbaarheid van bpv-plaatsen
aan 16- en 17-jarige mbo-studenten
nauwlettend in de gaten te houden.
Het vorige maand door Colo
opgerichte Landelijke Meldpunt
Stagetekorten stelt de kenniscentra
bovendien in staat tekorten aan
bpv-plaatsen eerder op te sporen en
daarop direct met (wervings)acties te
reageren.

Daarnaast heb ik extra middelen
toegekend aan mbo-instellingen om
de conjuncturele effecten op de
omvang en de samenstelling van de
deelnemersaantallen in het mbo
op te vangen. Dit stelt
onderwijsinstellingen in staat om in
crisistijd aan alle mbo-studenten een
adequaat onderwijsaanbod te kunnen
blijven aanbieden en om waar nodig
een extra inzet te leveren.
Mbo-instellingen blijken in de praktijk
bereid een extra dag in week
onderwijs aan bbl-studenten te
bieden, hetgeen de werkgever een
dag loonkosten bespaart. Ten slotte
wordt in deze crisistijd waar nodig
effectiever omgegaan met het
beschikbare aanbod aan
bpv-plaatsen, zoals het invullen van
een bpv-plaats met twee studenten in
plaats van met één. Hierbij dient wel
het in de wet voorgeschreven
minimumpercentage bpv voor de
desbetreffende mbo-opleiding in acht
te worden genomen.
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